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Abstract (en)
[origin: US4817614A] A sectional plane of the examination subject is first scanned by focused ultrasound transmission beams in an adaptation
phase. Disturbing effects from the reflected echo signals which are caused by the inhomogenities in the tissue are thereby measured. In this
adaptation phase, correction values for the delay time of the signals of the elemental transducers of the ultrasound array in comparison to the
standard focusing are also derived from the measured values. In a following B-image imaging phase, the delay times of the active aperture are then
varied dependent on the correction values during the emission and/or during reception. The disturbing effects are thereby compensated. A method
and apparatus are disclosed which are especially well-suited for linear array systems and for patients having inhomogeneous tissues.

Abstract (de)
Zunächst wird in einer Adaptionsphase eine Schnittebene des Untersuchungsobjekts durch fokussierte Ultraschall-Sendestrahlen abgetastet.
Dabei werden durch die Inhomogenitäten bedingte Störeffekte aus den reflektierten Echosignalen gemessen. In dieser Adaptionsphase werden
auch aus den Meßwerten Korrekturwerte für die Verzögerungszeit der Signale der Elementarwandler des Ultraschall-Arrays gegenüber der
Standard-Fokussierung abgeleitet. In der anschließenden B-Bild-Darstellungsphase werden sodann bei der Emission und/oder beim Empfang die
Verzögerungszeiten der aktiven Apertur in Abhängigkeit von den Korrekturwerten verändert. Dadurch werden die Störeffekte kompensiert. Verfahren
und Einrichtung eignen sich besonders gut für lineare Array-Systeme und für Patienten mit stark inhomogenen Geweben.
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